
 

Raadsmededeling 

 

Datum: 12 juli 2022 Zaaknummer: 570437 

Van: Het college van burgemeester en wethouders, portefeuillehouder Wethouder Koenraad 

Aan: De raad van de gemeente Roosendaal 

Steller: L. Timmers, I.Peut 

Kopie aan: Helga Hermans 

Onderwerp: Voortgang en planning onderwijshuisvesting Primair Onderwijs  

Bijlage: -- 

 
 
Aanleiding 
Het thema onderwijshuisvesting heeft de afgelopen jaren voor het college, de raad en de 
schoolbesturen een roerige tijd gekend. Doordecentralisatie van de verantwoordelijkheid is voor het 
Voortgezet Onderwijs een succes gebleken, maar voor het Primair Onderwijs bleek dit geen 
begaanbare route. Hierover is uw raad in het najaar van 2021 uitgebreid geïnformeerd. Dit betekent 
dat we als gemeente weer aan zet zijn als het gaat om het opstellen en uitvoeren van het Integraal 
Huisvestings Plan (IHP).  Voor de jaren 2020-2022 is  een ambitieus HPO vastgesteld, de verschillende 
schoolbesturen zijn met de uitvoering aan de slag gegaan.  
 
Maar, inmiddels is een nieuwe bestuursperiode  ingegaan, waarbij een herverdeling en een 
heroriëntatie op ambities en portefeuilles heeft plaatsgevonden. Tijd dus voor een update met de 
huidige stand van zaken voor het Primair Onderwijs.  
 
Voortgang eerste kwartaal 2022 
Het HPO 2020-2022 is in december 2021 met terugwerkende kracht vastgesteld, in januari 2022 ging 
in Kortendijk al de eerste spreekwoordelijke schep de grond in voor de Klimroos en is begonnen met 
de ontwikkeling van de nieuwe Cortendijckschool. In Langdonk is begonnen met de nieuwbouw van 
Integraal Kindcentrum de Kroevendonk.  

 

Tegelijkertijd is gestart met een eerste oriëntatie op het voorgenomen IHP voor de doorontwikkeling 
in de komende jaren. Daarbij wordt, in samenwerking met de schoolbesturen, gewerkt vanuit een 
integrale benadering. Een actueel voorbeeld hiervan is de tussentijdse aanvraag voor de Baayaert en 
het benutten van de oudbouw van de Stappen als tijdelijke huisvesting wanneer de Baayaert wordt 
aangepakt.  
 
Nieuwe tijden, nieuwe ambities 
Het tweede kwartaal van 2022 kenmerkt zich door enkele belangrijke ontwikkelingen. Na de 
verkiezingen is een nieuw college gevormd en er is een ambitieakkoord gepresenteerd. Ondertussen 
is ook de wereld sterk veranderd.  De oorlog in Oekraïne, zorgen om gas- en energieprijzen en de 
effecten daarvan op o.a. de bouwsector hebben een ingrijpende uitwerking op het dagelijks leven.  
 
Op basis van motie 2021-M96 is in het tweede kwartaal begonnen met het proces voor een Integraal 
Huisvestings Plan Onderwijs voor de komende jaren. Het voorgenomen tijdspad is echter niet 
haalbaar. Met het oog op duurzaamheid en uitgaand van het ambitieakkoord  wordt onderzocht of 
een beleidsrijker IHP dan tot op heden gedacht mogelijk is. Hierin worden kansen en ontwikkelingen 



 

voor de wijken vanuit een integrale benadering opgenomen en wordt bijgedragen aan het door het 
college beoogde voorzieningenniveau in alle wijken van Roosendaal en de actuele 
duurzaamheidsopgaven. Dit vraagt nadere uitwerking en overleg, waarbij we alle stakeholders zoals 
schoolbesturen, inwoners en raad willen betrekken om keuzes te maken en kaders te stellen.   
 
Bovengenoemde zaken kunnen leiden tot een andere spreiding in tijd en omvang van de 
goedgekeurde ontwikkelopgaven voor de schoolgebouwen. Als schoolbesturen en gemeente nemen 
we waar nodig en mogelijk langer de tijd om het toekomstbestendige scholenlandschap waar te 
maken. Hierover zal de wethouder in de komende weken met de schoolbesturen in gesprek gaan.  
 
Wat gaan we de komende maanden doen: 
 
Nieuwe beleidskaders 
Vanuit de gemeente wordt prioriteit gegeven aan de inhoudelijke visie op integrale kindcentra , 
waarbij samengewerkt wordt tussen onderwijs, opvang en eventueel zorg en andere diensten. De 
ervaringen met de reeds gerealiseerde IKC’s of projecten die nu in ontwikkeling zijn, worden hierin 
meegenomen. In dit proces worden stakeholders en deskundigen actief betrokken, zodat het beleid 
breed gedragen en duurzaam uitvoerbaar is. De beoordeling van nieuwe IKC-plannen wordt bevroren 
tot deze nieuwe beleidskaders zijn vastgesteld.   
 
Verordening onderhuisvesting 
De verordening onderwijshuisvesting wordt herzien, waarbij rekening gehouden wordt met de 
actuele handreikingen van de VNG, maar ook de ontwikkelingen zoals in deze mededeling 
beschreven.  
 
Duurzaam 
Het thema duurzaamheid krijgt een nadrukkelijker positie in beleid en IHP. Hierbij wordt onder meer 
onderzocht welke bijdrage de schoolgebouwen kunnen leveren aan de verduurzaming van het 
(leef)klimaat in de stad, wijken en dorpen. Maar ook het duurzaam bouwen krijgt een extra impuls.  
Zo wordt er onderzocht of er, in aanvulling op de huidige normen voor duurzaam bouwen (BENG), 
volledig energie- en klimaatneutraal gebouwd kan worden (ENG). De suvis-aanvragen die zonder 
extra financiële impuls kunnen worden gerealiseerd, worden uitgevoerd door de schoolbesturen, 
waarbij de gemeente de verkregen rijkssubsidie beschikbaar stelt, maar de overige kosten (70%) 
door de schoolbesturen gedragen worden.   
 
Huidige projecten 
De huidige projecten en toegekende HPO’s worden samen met de schoolbesturen doorgenomen en 
waar nodig mogelijk bijgesteld. Deze bijstellingen zullen, zoals nu het geval is met de Baayaert, aan 
de raad worden voorgelegd voor besluitvorming of ter kennisname. Dit zal waarschijnlijk betekenen 
dat op de huidige aanvragen vooralsnog niet actief wordt gehandhaafd op de vervaldatum van 1 
oktober 2022 om zo de uitvoering meer tijd te geven.  
 
HPO 2023 
Verder werken we actief aan de totstandkoming van het HPO voor 2023. De aanvragen die dit jaar 
door de schoolbesturen gedaan zijn, zijn voor een groot deel doorgelicht. De volgende stap is om 
intern tot een voorgenomen besluit te komen. Dit voorgenomen besluit zal, met goedkeuring van het 
college, worden besproken in het OOGO met de schoolbesturen medio september. Voor het eind van 
het jaar zal het vast te stellen HPO voor 2023 voorgelegd worden aan de raad. 
 
 
 
 



 

 
 
Begrotingscyclus 
Bovengenoemde ontwikkelingen brengen ook financiële implicaties met zich mee. De gevolgen van 
het HPO 2023 zullen in kaart gebracht worden en meegewogen in de begrotingscyclus. Om goed grip 
te houden op ontwikkelingen en financiën wordt een budgetplafond voor de volgende HPO’s 
onderzocht om zo (calamiteiten daargelaten) tijdig duidelijkheid te geven van de mogelijkheden per 
jaar en aan te sluiten bij de lange termijn visie.   
 
Al deze ontwikkelingen en de actualiteiten die zich voordoen worden de komende maanden 
vormgegeven samen met de partners in het werkveld, waarbij uw raad ieder kwartaal op de hoogte 
gehouden wordt aan de hand van, informatiebrieven, raadsinformatieavonden en uiteraard de 
relevante stukken en besluitvorming. Een eerste informatiebijeenkomst wordt bij voorkeur al 
gepland in het najaar van 2022.  
 
 
Afsluiting en ondertekening 
 
 
Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 
 
De secretaris,            De burgemeester, 

                               
 
 
 


